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Protokół Nr 4/2015 

z odbytego posiedzenia Komisji Społecznej 

w dniu 17 czerwca 2015r. o godz.13:00 

 

Obecni  radni:                                                                                              

1. Wodara Agnieszka                        

2. Kramarzewska Krystyna   

3. Szulczewska Lena 

4. Przybylski Krzysztof 

5. Przybył Tomasz 

6. Zator Andrzej 

7. Nowaczewski Cezary 

8. Oczyński Grzegorz 

9. Zieliński Stanisław 

Przewodnicząca Komisji Społecznej Pani Agnieszka Wodara  na wstępie powitała  

wszystkich przybyłych na posiedzeniu Komisji,  informując jednocześnie, że porządek 

posiedzenia przedstawia się następująco: 

 

1. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Miejskiej , która odbędzie 

się w dniu 26.06.2015r. 

 

2.Opiniowanie nowych wniosków osób, które zakwalifikowały się do  przydziału lokali 

mieszkalnych i socjalnych. 

3.Ocena realizacji przestrzegania regulaminu utrzymania czystości, porządku                            

i bezpieczeństwa na terenie  Gminy Rzepin (składowanie odpadów, opłaty za wywóz śmieci, 

wywóz nieczystości stałych, informacja dot. działalności firmy porządkowo- sprzątającej, 

place zabaw, kąpielisko, plaża itp.). 

4.Przygotowanie szkół i przedszkoli do roku szkolnego 2015/2016; analiza arkusza 

organizacyjnego szkół i przedszkoli. 

5.Sprawy różne.    

Pkt 1.Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Miejskiej, która 

odbędzie się w dniu 26.06.2015r.: 

- projekt uchwały 5.1. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  z wykonania budżetu za 2014r. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Agnieszka Wodara poinformowała, że  zgodnie z 

zapisem art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (tj. Dz. U. z 

2013r. poz. 885 ze zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i 

zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po 

roku budżetowym. Komisja Rewizyjna organu stanowiącego – Rady rozpatruje sprawozdanie 

finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu oraz zapoznaje się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o tych sprawozdaniach i o informacji o stanie mienia komunalnego. 

Organ stanowiący - Rada rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok.  
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Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przekazane sprawozdanie finansowe i 

sprawozdanie z wykonania budżetu, dlatego wnoszę o ich zatwierdzenie. 

Pani Skarbnik dodaje , że środki pieniężne na dzień 31.12.2014r. wynosiły 2.318.254,41 w 

tym: subwencja oświatowa na styczeń 2015r. to 609.321,00 zł. zadłużenie na dzień  

31.12.2014r. to 5.732.275,15zł tj.17,69%  wykonanych dochodów . 

Natomiast plan  po zmianach na dzień 31.12.2014r. to 33.002.886,54zł.  

Wykonanie dochodów to 32.400.164,56zł. 

Plan wydatków po zmianach na dzień 31.12.2014r. to 33.898.495,41zł. 

Dochody wykonane to  31.414.337,95zł. 

Nadto w 2014r. był zaplanowany deficyt w  kwocie 895.610,87zł, jednakże  rok 2014r. 

zamknął się nadwyżką w  wysokości 985.826,61zł. 

Wolne środki wynikające z wyliczeń to 1.881.437,48  – są to najważniejsze informacje - 

powiedziała Pani Skarbnik. 

Pytań nie wniesiono.  

Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 

 

-projekt uchwały 5.2. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzepina za 

2014r. 

Pani Agnieszka Wodara poinformowała, że  na podstawie art. 267 ust. 1 i art. 270 ust. 1 ustawy z 

dnia 27 sierpnia 2009r – o finansach publicznych (tj. Dz. U. z 2013r. poz. 885 ze zm.), Burmistrz 

Rzepina przedstawił organowi stanowiącemu - Radzie Miejskiej w Rzepinie oraz Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Zielonej Górze sprawozdanie z wykonania budżetu i sprawozdanie finansowe za 

2014r.  

Regionalna Izba Obrachunkowa w Zielonej Górze Uchwałą Nr 237/2015 z dnia 20 kwietnia 2015 roku 

wydała pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rzepin za 2014 rok.  

Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2014 rok i zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tych sprawozdaniach oraz 

zapoznaniu się z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Rzepin stwierdziła, że sprawozdania 

sporządzone zostały zgodnie ze stanem faktycznym, prawidłowo zgodnie z obowiązującymi ustawami 

dotyczącymi sporządzenia sprawozdań finansowych.  

Stwierdziła też, że zostały zachowane kryteria legalności, rzetelności, celowości i gospodarności oraz 

w trakcie wykonywania budżetu przestrzegano dyscyplinę finansową.  

Komisja Rewizyjna działając w oparciu o art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym wystąpiła z 

wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium.  

Wniosek uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pytań nie wniesiono.  

Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 

 

 

- projekt uchwały 5.3. w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

 

Skarbnik Gminy Pani  Małgorzata Barwińska poinformowała , że w przedstawionym 

projekcie uchwały proponuje się zwiększenie dochodów majątkowych o kwotę : 

174.968,15 zł. w tym:  
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1.1.Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę: 174.968,15 zł. w tym:  
- dział 921 rozdział 92109 § 6288 Środki otrzymane od pozostałych jednostek zaliczanych do 

sektora finansów publicznych na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych. 

Środki z budżetu UE z Programu Rozwój Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na zadanie 

pn.: "Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania istniejącego budynku gospodarczego na 

świetlicę wiejską w Starościnie" o kwotę: 174.968,15 zł.  

 

II. Zwiększa się łączną kwotę planowanych wydatków o kwotę: 174.968,15 zł. z tego:  

1. Zwiększa się wydatki o kwotę: 802.548,35 zł. w tym:  

1. 1. Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę: 171.968,15 zł. w tym:  

- dział 750 rozdział 75023 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę: 41.968,15 zł.  

- dział 900 rozdział 90004 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę: 10.000,00 zł.  

- dział 900 rozdział 90015 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę: 10.000,00 zł.  

- dział 921 rozdział 92105 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę: 15.000,00 zł.  

 -dział 921 rozdział 92105 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę: 35.000,00 zł.  

 -dział 921 rozdział 92109 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę: 15.000,00 zł.  

 -dział 926 rozdział 92601 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę: 5.000,00 zł.  

 -dział 926 rozdział 92601 § 4260 Zakup energii o kwotę: 20.000,00  

 -dział 926 rozdział 92605 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę: 10.000,00 zł.  

 -dział 926 rozdział 92605 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę: 10.000,00 zł.  

 

1.2. Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę: 630.580,20 zł. w tym:  
- dział 801 rozdział 80101 § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 

Modernizacja pomieszczeń na potrzeby zintegrowanego systemu nauczania o kwotę: 

100.000,00 zł.  

- dział 921 rozdział 92109 § 6058, 6059, 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 

Środki z budżetu UE z Programu Rozwój Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na zadanie 

pn.: "Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania istniejącego budynku gospodarczego na 

świetlicę wiejską w Starościnie" o kwotę: 21.138,96 zł. Środki własne Gminy na w/w zadanie 

o kwotę: 290.441,24 zł. Roboty dodatkowe do w/w zadana o kwotę: 210.000,00 zł. Razem: 

521.580,20 zł. (Ogólna kwota zwiększenia inwestycji: 521.580,20 – 221.580,20 to 300.000,00 

zł.)  

 

2.2. Zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę: 617.580,20 zł. w tym:  
 

- dział 010 rozdział 01010 § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Wykonanie 

dokumentacji technicznej skanalizowania sołectw: Kowalów, Radów, Sułów, Drzeńsko, 

Lubiechnia Wielka, Serbów, Starków o kwotę: 181.000,00 zł.  

- dział 600 rozdział 60016 § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Budowa ul. 

Jagodowej w Rzepinie o kwotę: 215.000,00 zł.  

- dział 921 rozdział 92109 § 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 

"Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania istniejącego budynku gospodarczego na 

świetlicę wiejską w Starościnie" Środki własne Gminy (m.in. roboty zamienne) na w/w 

zadanie (przeniesiono między paragrafami) o kwotę 221.580,20zł. 

 

Radny A. Pych zadał pytanie o  jaką kwotę zwiększyła się przebudowa budynku z 

przeznaczeniem  na świetlicę wiejską  w Starościnie? 
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Pani Skarbnik odpowiedziała, że o kwotę 300 tys. zł. 

 

Burmistrz S. Dudzis dodał, że w kwocie 1.600 tys. zł powinna zamknąć się rozbudowa 

świetlicy, co prawda nie  zostanie w tym uwzględnione utwardzenie terenu wokół budynku. 

 

Natomiast radna A. Wodara pytała, czy jest już wiadomo, jakie są koszty po stronie gminy, a 

jakie było dofinansowanie? 

 

Burmistrz S. Dudzis odpowiedział, że ok.450 tys. zł gmina powinna otrzymać dofinansowania 

unijnego. Ponadto ok. 400 tys. zł gmina nie będzie musiała zapłacić odszkodowania dla 

Agencji Nieruchomości Rolnych i ok. 300 tys. zł będzie wynosił zwrot podatku VAT. 

 

Nadto Pani Skarbnik dodała, że  w poprzedniej  uchwale został wprowadzony paragraf 231 

zamiast par.290, dlatego do poprzedniej uchwały będzie zmiana –zwiększenie  w par.231 –

dot. przedszkola – zwrot  dotacji dla dzieci uczęszczających z terenu innej gminy do 

Niepublicznego Przedszkola w Rzepinie. 

 

Radny T. Przybył zapytał o pieniądze przeznaczone na wykonanie dokumentacji technicznej 

skanalizowania sołectw: Kowalów, Radów, Sułów, Drzeńsko, Lubiechnia Wielka, Serbów i 

Starków, które zostały zabrane i czy w związku  z tym  nie zostanie wstrzymana ta 

inwestycja? 

Zastępca Burmistrza Pan Krystiana Pastuszak odpowiedział, że nie, ponieważ gmina w tej 

chwili jest w trakcie opracowania koncepcji, czyli procedura trwa, koncepcja będzie 

przedstawiona na przełomie września/października i w przyszłym roku  będą organizowane 

środki na projektowanie tej kanalizacji. Pieniądze zostały tymczasowo „pożyczone” z tej 

inwestycji, ale zostaną zwrócone i przeznaczone właściwemu działaniu. 

 

- projekt uchwały 5.4. w sprawie  rozwiązania Związku Międzygminnego „Odra –

Warta” z siedzibą w Słubicach. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Kuźmińska poinformowała, że Gmina Rzepin  należała do 

Związku Międzygminnego „Odra-Warta” od 2009r. W dniu 10.02.2015r. Zgromadzenie 

Związku Międzygminnego „Odra-Warta” z siedzibą  w Słubicach podjęło decyzję  o 

likwidacji tego Związku. 

W związku z powyższym każda z Gmin  członkowskich jest zobligowana do podjęcia 

uchwały wyrażającej zgodę na jej rozwiązanie. Uchwała jest niezbędnym załącznikiem do 

wykreślenia  Związku  z rejestru, a tym samym formalnym zakończeniem jego działalności. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Komisja  zapoznała się z ww.  projektem uchwały. 

 

 

- projekt uchwały 5.5. w sprawie Programu współpracy Gminy Rzepin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami , o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 

24.04.2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2016r.  

 

Pani Aleksandra Zielińska poinformowała, że  w tym roku przypadł termin , by podjąć dużo 

wcześniej  uchwałę  (termin upływa na koniec listopada), ponieważ gmina Rzepin 

współpracuje z Collegium Polonicum w Słubicach w ramach  Programu Modelowe Tango, a  

Collegium Polonicum musi się rozliczyć z efektów realizacji projektu do końca czerwca. 
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Poza tym zostały wprowadzone zmiany do Programu współpracy na podstawie roku 2015 

(wymieniła zmiany). 

Nadto Pani A. Zielińska poinformowała, że uchwała, która  będzie podejmowana na sesji, 

różni się od projektu uchwały następującym zapisem: 

Paragraf 22 ust 4 „W wyznaczonym terminie nie wpłynął żaden wniosek dot.  wprowadzenia 

zmian do  konsultowanego Programu”. 

 

 

Komisja  zapoznała się z ww.  projektem uchwały. 

 

 

- projekt uchwały 5.6. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie przetargu 

ograniczonego , nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Rzepin. 

 

Pan Piotr Kubisztal poinformował, że przedstawiony przez Burmistrza Rzepina projekt 

uchwały po przyjęciu przez Radę Miejską, pozwoli na zbycie przedmiotowej nieruchomości 

w celu uzyskania przychodu do budżetu Gminy. 

Działka ta z uwagi na małą powierzchnię nie ma przymiotu nieruchomości do 

wykorzystania i zagospodarowania jako odrębna i samodzielna nieruchomość, ale może być 

zbyta jako nieruchomość na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległych. 

Stosownie do przepisu art. 40 ust. 2a ustawy o gospodarce nieruchomościami przetarg 

organizuje się, jeżeli warunki przetargowe mogą być spełnione przez ograniczoną liczbę osób. 

Odstąpienie od przetargu jest konsekwencją zbycia w drodze bezprzetargowej i ma 

odniesienie do przypadków ustawowej rezygnacji z przetargów, wymienionych w art. 37 ust. 

2 tej ustawy. W sytuacji gdy przedmiotem zbycia są nieruchomości mogące służyć do 

poprawy warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej stanowiącą własność lub 

oddanej w użytkowanie wieczyste osobie, która zamierza tę nieruchomość nabyć i jeżeli nie 

może być zagospodarowana jako odrębna nieruchomość, to zgodnie z powołanym w uchwale 

art. 37 ust. 2 punkt 6 ustawy, nieruchomości te mogą być zbywane w drodze bezprzetargowej. 

W niniejszym wypadku, z uwagi na fakt, iż działka będąca przedmiotem sprzedaży przylega 

do czterech nieruchomości sąsiednich oznaczonych numerami działek 874, 791/5, 796/10 i 

1413 i każdy z właścicieli tych nieruchomości ma prawo ubiegać się o nabycie przedmiotowej 

działki gruntu w drodze bezprzetargowej, w związku  z czym zaistniała konieczność 

przeprowadzenia przetargu ograniczonego do właścicieli nieruchomości przyległych. 

 

 

- projekt uchwały 5.7. w sprawie  powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

 

Pani M. Szewczyńska poinformowała , że dnia 31.12.2015r.  kończy się kadencja ławników 

sądów powszechnych 2012-2015. W związku z tym Prezes Sądu Okręgowego w Gorzowie 

Wlkp. zwrócił się do Rady Miejskiej w Rzepinie z prośbą o dokonanie wyborów ławników na 

kadencję 2016-2019 w ilości  6 osób w tym do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy 

2 osoby. 

W związku z powyższym należy powołać Zespół , który przed przystąpieniem do wyborów 

ławników do Sądu Rejonowego w Słubicach przedstawi Radzie opinię o zgłoszonych 

kandydatach. 

Do składu Zespołu zgłosili się następujący radni: 

1.Andrzej Pych, 

2.Tomasz Przybył, 

3.Andrzej Zator 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 

 

 

- projekt uchwały 5.8. w sprawie projektu lasów ochronnych. 

Pani Elżbieta Pych poinformowała, że pismem z dnia 11.05.2015r. Nadleśnictwo Ośno 

Lubuskie  wystąpiło z wnioskiem o zaopiniowanie projektu lasów ochronnych, będących w 

Zarządzie Nadleśnictwa położonych na terenie Gminy Rzepin. 

Wnioskowana powierzchnia lasów ochronnych wynosi 46,81 ha w tym lasy wodochronne  

39,58 ha oraz lasy glebochronne 7,23 ha. 

Lasy ochronne mają na celu zachowanie trwałości lasu, udostępnianie lasu o urozmaiconym 

charakterze, zachowanie biologicznej różnorodności. 

 

Przewodnicząca A. Wodara poinformowała, że w poprzedniej kadencji Rady próbowała  

reaktywować   lasek położony u zbiegu ulic Zielona –Słubicka, jednak nie udało się i być 

może warto ponowić temat. Choć w tej chwili to bardzo zaniedbany obszar, tak naprawdę to 

fajne miejsce do spędzania wolnego czasu i wypoczynku; dodatkowym atutem jest znajdujący 

się tam amfiteatr. Sugerowała więc, by wystąpić z pismem do Nadleśnictwa i Lasów 

Państwowych, którzy władają tym terenem. Zastępca Burmistrza odpowiedział, że  nie widzi 

przeszkód. Podobnie jest  z laskiem przy ul. H. Sawickiej, o które będzie się ciągle upominać, 

choć to już teren gminny i nie powinno być problemów z działaniem 

   

Pkt 2. Opiniowanie nowych wniosków osób, które zakwalifikowały się do  przydziału 

lokali mieszkalnych i socjalnych. 

Pani K. Janicka poinformowała, że w tym kwartale są do zaopiniowania tylko wnioski na 

lokale socjalne - jest ich 7, jeden  wniosek dotyczy osoby  spoza gminy Rzepin- jest to osoba 

bezdomna. Dlatego też od komisji będzie zależało, czy zostanie ona ujęta na listę do 

przydziału lokali socjalnych, czy też nie. 

 

Przewodnicząca Agnieszka Wodara poinformowała, że sześć osób kwalifikuje się do 

przydziału lokali socjalnych i komisja zaopiniowała pozytywnie, aby te osoby ująć na listę 

osób oczekujących do przydziału lokali socjalnych.   

 

Ponadto Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem, czy osobę spoza Rzepina (bezdomna) ująć 

na listę osób oczekujących do przydziału lokalu socjalnego – w głosowaniu jawnym 

większością głosów komisja postanowiła, by osobę spoza Rzepina nie ujmować na listę osób 

oczekujących do przydziału lokalu socjalnego z uwagi na brak tych  lokali. 

 

Nadto  Przewodnicząca  A. Wodara poruszyła kwestię obywatela Ukrainy, który zwrócił się z 

wnioskiem o przydział lokalu mieszkalnego. Przewodnicząca poinformowała, że  w tej 

sprawie komisja zwróci się do Pani mecenas, ponieważ  są wątpliwości  z tym związane. 

Wstępnie  komisja jest przychylna, aby ta osoba mogła być zaproszona do Naszej Gminy,  

aczkolwiek pewne kwestie prawne muszą być skonsultowane z Panią mecenas - dodaje. 
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Zastępca burmistrza pytał, czy ewentualnie chodzi tylko o pobyt, a nie o  przydział  lokalu? 

 

Tak –odpowiedziała Przewodnicząca  A.Wodara, komisja rozważała również taką opcję, 

jednakże takich lokali gmina nie posiada w swoich zasobach. 

 

   

Pkt 3. Ocena realizacji przestrzegania regulaminu utrzymania czystości, porządku          

i bezpieczeństwa na terenie  Gminy Rzepin (składowanie odpadów, opłaty za wywóz 

śmieci, wywóz nieczystości stałych, informacja dot. działalności firmy porządkowo- 

sprzątającej, place zabaw, kąpielisko, plaża itp.). 

 

Głos zabrał radny A. Zator pytając, czy będzie możliwość naprawienia sprzętu znajdującego 

się na placu zabaw w Radowie? 

Pani K. Janicka odpowiedziała, że plac zabaw w Radowie miał być dwa lata temu 

konserwowany. Podczas przeglądu placu zabaw stwierdzono, że nie jest on w złym stanie, bo 

jest to nowy - po raz drugi zakupiony sprzęt.  

Jedynie drabinka zostanie wymieniona, jednakże  urządzenia  te posiadają atest , w związku z 

czym musi to naprawić ta firma, która montowała te urządzenia. Tym niemniej   w przyszłym 

tygodniu zostanie  wszystko uzgodnione i wtedy odnowi się także plac zabaw. Natomiast jeśli 

chodzi o zakup nowych urządzeń – w br. takiej możliwości nie będzie - dodaje. 

Następnie głos zabrał radny T. Przybylski – pytając do kiedy zostanie uporządkowana kwestia 

zwisających gałęzi na ul. Dworcowej, bo na części ulicy zostało to uporządkowane, a na 

części jeszcze nie? 

 

Nadto w  imieniu mieszkańców poruszył problem przekazania do PSZOK resztek paneli 

plastykowych i  kasetonów styropianowych , które  pozostały po  wykonywanym remoncie 

mieszkania, pytał w jaki sposób można to zutylizować? 

 

Pani Elżbieta Pych odpowiedziała, że jeśli chodzi o gałęzie na ul. Dworcowej do końca 

czerwca zostaną uporządkowane.   

Pan R. Boberski odpowiedział w kwestii odpadów -  Regulamin Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych przewiduje, że do punktu jest przyjmowane wszystko oprócz papy,  

styropianu i wełny mineralnej. 

Jeżeli chodzi o drobne ilości styropianu, czy  wełny mineralnej,  można to lokować do  

pojemników  z odpadami zmieszanymi – jest to dopuszczalne - powiedział Dyrektor R. 

Boberski. Natomiast jeżeli są to większe ilości,  trzeba je wywieźć na własny koszt do 

utylizacji na wysypisko śmieci  w Kunowicach , albo do CZG-12 w Długoszynie. 

 

Nawiązując do powyższego radny T.Przybył zwrócił się z pytaniem jak wygląda kwestia 

płatności za wywóz nieczystości stałych, czy wszyscy  mieszkańcy płacą, czy są problemy ze 

ściągalnością  i czy zebrane opłaty pokrywają koszty dla przewoźnika , czy też nie ?. 

 

Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Barwińska poinformowała, że dochody wykonane za 2014r. 

to: 850.000,00zł. 
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Wydatki wykonane za 2014r. to: 900.546,21zł –  razem różnica to 50.238,21 zł, obsługa 

systemu to ok. 65.000,00zł , a więc brakuje ok. 115.238,21zł., ale jest zaległość wymagalna  

na 31.12.2014r. to: 115.679,00zł. 

Pani Skarbnik poinformował również, że od czerwca 2014r. wzrosły koszty wywozu 

odpadów, czyli za czerwiec gmina zapłaciła 67.976,74zł , ale już  od lipca 2014r. 74.736,00zł. 

Jeśli chodzi o upomnienia za 2014r. – było ich 189 szt. na kwotę 36.027,80; 

Zaległość wymagalna na 31.03.2015r. to : 92.895,60zł 

Koszty wywozu odpadów w 2015r. wyniosą 896.832,00zł. 

Radny T. Przybył dodał, że na Gminie spoczywa obowiązek segregacji i wykazania 

odpowiedniego współczynnika  segregacji, w innym przypadku gmina otrzyma karę, dlatego 

trzeba bardzie zróżnicować stawkę za śmieci segregowane, żeby ludzi zachęcić do segregacji. 

Następnie głos zabrał  radny S. Zieliński , który zgłosił kwestię wykaszania traw, pytał 

również  co w przypadku  działek, które są własnością gminy  lub też są sprzedane i są w 

rękach prywatnych właścicieli ? 

Nadto radny S. Zieliński  podniósł kwestię  wykonania parkingu obok remizy – proponował, 

aby  wykonać to jeszcze w tym roku.  

Przewodnicząca  A. Wodara pytała także, kto ma kosić trawę m.in. przy obiekcie na ul. H. 

Sawickiej? (gdzie odbywały się dyskoteki) , gdyż  wygląd ten  psuje wizerunek tamtej części  

miasta. 

Pani E. Pych poinformowała, że jeśli chodzi o wykaszanie traw - na tyle na ile wystarcza 

pieniędzy, na tyle są wykonywane prace związane z wykaszaniem traw. Natomiast 

prywatnych właścicieli gmina nie może zmusić do wykaszania.   

Radny C. Nowaczewski również poruszył problem  wykaszania traw na prywatnych 

działkach, bo podobna sytuacja jest w Sułowie. 

Natomiast  radna K. Kramarzewska  prosiła , by  zwrócić uwagę  przedstawicielowi firmy 

sprzątającej, żeby kubły na śmieci były odstawiane na swoje miejsce. 

Radna A. Wodara popiera ten fakt, gdyż podobnie jest z kubłami na śmieci na ul. H. 

Sawickiej. 

Następnie Pani Elżbieta Pych poinformowała, że utrzymaniem czystości i porządku na terenie  

miasta i gminy Rzepin zajmuje się firma „Hurtownia Artykułów Przemysłowych Stanisław 

Kołoszyc”  z siedzibą    w  Cybince, która została wyłoniona w drodze przetargu 

nieograniczonego. Umowa z firmą obejmuje okres od 15.11.2014 r.  do 14.11.2017 r.  

W ramach umowy firma  wykonuje czynności związane z mechanicznym i ręcznym 

utrzymaniem w ciągłej czystości dróg gminnych, przyległych do nich zatok i parkingów, 

chodników,  słupów ogłoszeniowych o położonych na terenie miasta i gminy Rzepin oraz 

utrzymanie czystości przystanków autobusowych położonych na terenie miasta i gminy 

Rzepin oraz zimowe utrzymanie dróg i ulic na terenie miasta i gminy Rzepin. 

 W zakresie letniego utrzymania porządku wykonywane będą następujące czynności: 

Mechaniczne i ręczne oczyszczanie ulic, zatok parkingów i chodników na terenie miasta 

Rzepina .Oczyszczanie ulic o nawierzchni nieutwardzonej na terenie miasta i gminy Rzepin. 

Opróżnianie i wywóz nieczystości z koszy zlokalizowanych na przystankach komunikacji 
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samochodowej  rozmieszczonych na terenie gminy i miasta Rzepin oraz przy chodnikach i w 

parkach. 

Usuwanie ogłoszeń ze słupów ogłoszeniowych, drzew, lamp ulicznych, murów i ogrodzeń 

 W zakresie zimowego utrzymania będą wykonywane następujące czynności: 

Odśnieżanie, 

Zwalczanie śliskości zimowej na jezdni ( wraz z kosztami  mieszaniny piasku z solą), 

Zimowe utrzymanie chodników - obejmuje: odśnieżanie, likwidację śliskości wraz z kosztami 

piasku, udrażnianie dostępu do studzienek kanalizacyjnych. 

-zapewnienie mieszaniny piasku z solą, 

-załadunek i wywożenie śniegu na odległość do 1 km,    

-sprzątanie ulic  po zimie.  

 Czynności przyjęte do realizacji w poszczególnych okresach (letnim i zimowym) i 

charakterystyczne dla tych okresów muszą być stosowane przez wykonawcę 

odpowiednio do panujących warunków klimatycznych (np. przy braku opadów śniegu 

w okresie zimowym konieczne jest oczyszczenie terenu w sposób przyjęty dla okresu 

letniego; przy opadach śniegu w okresie letnim konieczne jest oczyszczenie terenu w 

sposób przyjęty dla okresu zimowego). 

Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych  na 

terenie gminy Rzepin. 

Po przeprowadzeniu postępowania przetargowego na „Odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z nieruchomości zamieszkałych  na terenie gminy Rzepin” została wybrana 

firma Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. z siedzibą w  Sulęcinie przy ulicy Chrobrego 3. 

Umowa z firmą została zawarta w dniu 23 maja  2014r.  na okres  od dnia 01.07.2014 r. do 

dnia 30.06.2017 r. 

 

 Do podstawowych obowiązków Wykonawcy należy w szczególności: 

1) opracowanie i przedstawienie do zatwierdzenia Zamawiającemu projektu harmonogramu 

wywozu odpadów w na rok 2014 r.  

2) informowanie mieszkańców o terminach odbioru odpadów (poprzez prowadzenie kampanii 

informacyjnych, publikację zaakceptowanych przez Zamawiającego harmonogramów, 

dostarczanie ulotek, ogłoszeń itp.), w tym również o zbiórkach mebli i innych odpadów 

wielkogabarytowych oraz ewentualnych zmianach terminów wywozów wynikających z 

przypadających dni wolnych; harmonogramy odbioru odpadów będą zamieszczone na stronie 

internetowej Wykonawcy przez cały okres realizacji zamówienia; 

3) realizacja przedmiotu umowy zgodnie z SIWZ, obowiązującymi przepisami prawa i 

ustaleniami  przy zachowaniu należytej staranności; 

4) odbiór i zagospodarowanie: 

a) niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych (200301) zgromadzonych            

w pojemnikach, 



10 
 

b) odpadów komunalnych gromadzonych w sposób selektywny, w pojemnikach (dotyczy 

zabudowy wielorodzinnej powyżej 4 gosp. domowych) i w workach (dot. zabudowy 

jednorodzinnej i wielorodzinnej do 4 gosp. domowych), obejmujących: 

–    papier, tektura (150101, 200101), 

–    szkło (150107, 200102), 

– tworzywa sztuczne (150102, 200139), metal (150104, 200140), opakowania 

wielomateriałowe (150105), 

– odpady ulegające biodegradacji w tym zielone (200108, 200201), 

c) odpadów komunalnych gromadzonych w sposób selektywny, nie wymagających 

specjalnych pojemników do ich zbierania, obejmujących: 

–  meble  i inne odpady wielkogabarytowe (200307); 

5)  Wykonawca zobowiązany jest do wyposażenia w urządzenia do zbierania odpadów       i 

do prowadzenia Punktu Selektywnego Zbierania Opadów Komunalnych, zwanym dalej 

PSZOK na terenie miejscowości Rzepin na nieruchomości zlokalizowanej na terenie ZAMK    

ul. Sienkiewicza 20 Rzepin. Prowadzenie PSZOK obejmuje wyposażenie,  utrzymanie w 

odpowiednim stanie technicznym i sanitarnym urządzeń do zbierania odpadów oraz ich 

opróżnianie. Wykonawca wyposaży PSZOK w odpowiednią ilość pojemników do 

gromadzenia odpadów komunalnych która zabezpieczy potrzeby mieszkańców Gminy 

Rzepin. Obsługa PSZOK w zakresie przyjmowania odpadów należeć będzie do 

Zamawiającego. 

 W PSZOK przyjmowane są odpady komunalne zbierane selektywnie, w szczególności:  

- odpady selektywne: papier, szkło, tworzywa sztuczne, metale i opakowania, 

wielomateriałowe  ( 150101, 200101,150105, 150107, 200102); 

- zużyte opony (160103); 

- akumulatory i baterie (200133, 200134); 

- przeterminowane leki i opakowania po lekach ( 200131, 200132, 200113,200125, 200127);  

- chemikalia, w tym farby, rozpuszczalniki, oleje odpadowe, itp., i opakowania po 

chemikaliach; 

- odpady zielone (200201); odpady ulegające biodegradacji ( 200108)  

- meble i inne odpady wielkogabarytowe (200307); 

- odpady budowlane i rozbiórkowe (170102, 170103); 

- tekstylia (200111) 

- zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny ( 200123, 200135, 200136) 

 

6) odbieranie od właścicieli nieruchomości zamieszkałych każdej zebranej ilość odpadów 

komunalnych: 

a) niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych, częstotliwość wywozu przez 

Wykonawcę – 1 raz w tygodniu; 

b) segregowanych odpadów komunalnych, częstotliwość wywozu przez wykonawcę: 

– papieru; szkła; tworzyw sztucznych, opakowań wielomateriałowych, metali – 1 raz w 

miesiącu; 

- odpady ulegające biodegradacji – co najmniej 1 raz na dwa tygodnie, a w okresie  od 1 

maja do 31 października  1 raz w tygodniu 
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7) transport odebranych odpadów do instalacji odzysku i unieszkodliwiania odpadów lub do 

regionalnych instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych (RIPOK) bądź instalacji 

zastępczych; 

8) dostarczenie i utrzymywanie w odpowiednim stanie technicznym i sanitarnym pojemników 

do zbierania niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych  oraz  dostarczenie 

worków lub pojemników do selektywnej zbiórki odpadów. Wykonawca będzie uzupełniał 

worki do selektywnego zbierania odpadów po każdorazowym odbiorze, poprzez 

pozostawienie przy wejściu na nieruchomość nowych pustych worków w dniu odbioru 

selektywnie zbieranych odpadów komunalnych, w ilości odpowiadającej liczbie odebranych 

worków. Wykonawca zobowiązany jest również do dostarczania pojemników i worków do 

nowo powstałych nieruchomości. 

Wykonawca dostarczy swój pojemnik oraz worki właścicielom nieruchomości, nie później 

jednak niż do dnia 30 czerwca 2014 r.  

9) monitorowanie obowiązku ciążącego na właścicielach nieruchomości w zakresie 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych; 

10) utrzymywanie w należytym stanie i porządku miejsca opróżniania pojemników i 

załadunku worków w trakcie realizacji usług odbioru odpadów, również w stanie wolnym od 

przeszkód komunikacyjnych; 

11) w przypadku zanieczyszczenia jezdni  i dojazdów do posesji przez Wykonawcę w trakcie 

wykonywania usługi odbioru i transportu odpadów, Wykonawca jest zobowiązany podjąć 

wszelkie działania porządkowe w celu usunięci powstałych zanieczyszczeń; 

12) zbieranie odpadów komunalnych leżących obok pojemników jeśli będzie to wynikiem 

działania Wykonawcy; 

13) odbiór i transport odpadów, również w przypadkach, kiedy dojazd do nieruchomości,  z 

których są odbierane odpady komunalne, tj. bloków lub domów wielorodzinnych oraz posesji 

indywidualnych będzie znacznie utrudniony z powodu prowadzonych remontów dróg, 

dojazdów itp.; w takich przypadkach Wykonawcy nie przysługują roszczenia z tytułu wzrostu 

kosztów realizacji przedmiotu umowy. 

 

 

Przewodnicząca A. Wodara w imieniu mieszkańców bloku (obok przedszkola) przy 

 ul. H. Sawickiej , zgłosiła problem  pojemników na śmieci – jest ich zdecydowanie za mało.  

Mieszkańcy proszą również , żeby ogrodzić plac zabaw przy ul. H. Sawickiej. 

Pkt 4.Przygotowanie szkół i przedszkoli do roku szkolnego 2015/2016; analiza arkusza 

organizacyjnego szkół i przedszkoli. 

Dyrektor ZE-AS  Pan Stefan Krawczyk poinformował, że w tym roku szkolnym po raz 

pierwszy przybędzie dzieci do klas  pierwszych z  rocznika  2009 (cały) i połowa rocznika 

2008.  

Jeśli chodzi o przedszkola sytuacja  jest klarowna tzn.  będzie 10 oddziałów przedszkolnych 

na terenie miasta Rzepina i w Kowalowie jeden oddział przedszkolny. 
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Pan Dyrektor poinformował jednocześnie, że ustawa o systemie oświaty stanowi 

jednoznacznie, że Burmistrz jest organem, który decyduje o całościowej organizacji 

poszczególnych placówek i ponosi za to odpowiedzialność. 

W związku z tym , jeśli Pan Burmistrz decyduje  przy pewnych założeniach o liczbie 

oddziałów , to jest to jego kompetencja, jego przywilej i jego odpowiedzialność. 

Założenia takie były przyjęte planując nieco wcześniej nowy rok szkolny, Pan  Burmistrz 

wydał wytyczne do  tworzenia arkuszy organizacyjnych szkół i przedszkoli na następny rok, 

one były identyczne  jak wytyczne  z roku poprzedniego i sprzed dwóch lat - powiedział Pan 

S. Krawczyk, dotyczą m.in. liczebności oddziałów , godzin , pensum , pracowników tzw. nie 

tablicowych  i na tej podstawie  zostały przyjęte przez burmistrza arkusze. 

Natomiast jeśli chodzi o ewentualne głosy niezadowolenia, w tej kwestii nie będę wypowiadał 

się, gdyż jest to kompetencja tylko i wyłącznie  Pana Burmistrza – powiedział Dyrektor S. 

Krawczyk. 

 

Zastępca Burmistrza Krystian Pastuszak dodaje, że w dwóch szkołach została zmniejszona 

liczba oddziałów tj. w szkole podst. nr 1 w Rzepinie i w Gimnazjum w Kowalowie. 

 

W związku  z powyższym radny T. Przybył zadał pytanie jak liczne będą klasy? 

 

Dyrektor S. Krawczyk odpowiedział, że ustawa mówi tylko o  jednej  liczbie mianowicie o  

liczebności klas pierwszych nowo powoływanych, stąd  liczebność klas I obecnych wynosi do 

25 uczniów -  tylko w oddziałach nowo tworzonych klas I szkoły podst. 

Natomiast nie ma nigdzie w przepisach oświatowych ograniczenia , jeśli chodzi  o wytyczne, 

Pan Burmistrz je przyjął na takim samym poziomie jak poprzedni burmistrz – przyjęte zostało 

dla 30 uczniów klasy  I  Gimnazjum w Kowalowie i będzie to I oddział, a  nie jak planowała  

Pani Dyrektor II oddziały.  

 

W związku z powyższym głos zabrała Dyrektor ZS w Kowalowie  Pani Barbara Udziela 

informując, iż przybyli również na dzisiejsze posiedzenie komisji rodzice tych uczniów, 

którzy  mają być w połączonych klasach. Pani Dyrektor powiedziała, że klasy VI, które mają 

być połączone  w przyszłym roku liczą 30 uczniów, ale  są już sygnały , że jeden uczeń 

dojdzie we wrześniu z Ośna, poza tym jeszcze dwóch uczniów będzie zdawało  egzamin 

poprawkowy. 

Ponadto w ZS w Kowalowie są problemy lokalowe, dlatego  Pani Dyrektor wnioskuje i prosi, 

by jednak zostawić  dwie I klasy gimnazjum w  przyszłym roku szkolnym. 
 

Następnie głos zabrali rodzice dzieci klasy obecnej VI informując , iż  obawiają się bardzo 

tego , jak będzie wyglądała nauka w tej klasie. Ich zdaniem chodzi tu o ekonomię ,  dlaczego  

więc szukamy oszczędności na uczniach pytają rodzice? 
 

Dyrektor S. Krawczyk odpowiedział, że  nie można tak mówić , że Gmina Rzepin oszczędza 

na uczniach, bo byłoby to niesprawiedliwe, ponieważ budżet gimnazjum jest dużo wyższy  

niż subwencja oświatowa jaka jest naliczana przez Min. Finansów – jest to 500 tys.zł , a ok. 

900 tys. zł  wynoszą wydatki. 

Nadmienił, że jest trochę zbulwersowany tym, że otrzymał zestawienie uczniów do LO z 

którego wynika, że z  innych gmin do naszego  LO przychodzą uczniowie  , a na każdego 

ucznia  to ponad 7000zł subwencji rocznie wpływa do budżetu gminy. 

Natomiast  z Kowalowa do naszego Liceum już kolejny rok nie ma żadnego ucznia, a tym 

samym nie zasilają budżetu gminy uczniowie z Kowalowa. W chwili obecnej jest jeden uczeń 
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w ZSO  w Rzepinie  i na tego ucznia gmina otrzymuje 7000zł- są to naprawdę duże pieniądze 

– dodaje Pan S. Krawczyk. 
 

Pani B. Udziela poinformowała, że są uczniowie z Kowalowa w Liceum w Rzepinie. Poza 

tym  w Gimnazjum w Kowalowie  w tym roku   jest 14 uczniów  i 80% uczniów wybiera się 

do szkoły zawodowej, tym niemniej problem ten jest zauważany – dodaje Pani Dyrektor. 
 

Natomiast Dyrektor ZSO Pani Grażyna Goj poinformowała, że dzięki promocji szkoły i 

zaangażowaniu  nauczycieli do klasy I”a”  złożono 36 podań;  do klasy  I „b” (klasa 

policyjna) 47 podań i do I „c” 29 podań.   
 

Pkt 5. Sprawy różne.    

W tym punkcie Przewodnicząca A. Wodara poinformowała, że  wpłynęło do niej  pismo od  

Sołtysa  Lubiechni Małej dot. zamontowania progu zwalniającego  w ciągu drogi gminnej. 

Ponadto Przewodnicząca poruszyła kwestię kąpieliska na jeziorze  „Długie”- sugerowała, by 

zakupić większą ilość sprzętu, a w przyszłości zaplanować budowę  pomostu- tak by było 

więcej atrakcji dla naszych mieszkańców, pytała również, czy będzie od lipca na jeziorze 

ratownik? 

Pani K. Janicka odpowiedziała, że ratownik  będzie od 1 lipca, woda  została pobrana do 

badania przez Sanepid - czekamy na wyniki, plaża będzie rekultywowana niebawem, a jeśli 

chodzi o sprzęt – jest wystarczająca ilość, natomiast z powodu braku środków finansowych  

pomostu nie ma. 

Burmistrz S. Dudzis dodaje, że jeśli chodzi o budowę pomostu – jest taka możliwość – 

dlatego też gmina przystąpiła do Projektu pn. „ Rybacka Grupa Działania”- mając na uwadze 

to, by uatrakcyjnić nasze jezioro. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczyła: 

M. Szewczyńska                                                            Przewodnicząca Komisji Społecznej 

                                                                                                    (-) Agnieszka Wodara 

                                                                                               

          


